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خوابگاه 150هزار نفري به نام شهر سهند
شهرجديدسهنداتوبان،مدرسه،مسجد،مركزبهداشتيودرماني،مراكزخريدوپاسگاهانتظاميميخواهد

مديرعاملشركتشهركهايصنعتياستانزنجانازواگذاري17
شهركصنعتيدرايناستانخبرداد.

ناصر صيدي گفت: 22 ش��هرك و ناحيه مصوب در استان زنجان درحال 
فعاليت است.  وي با اشاره به اينكه 17 ش��هرك در استان زنجان درحال 
واگذاري است، تصريح كرد: اين شهرك ها به مساحت2 هزار و 428 هكتار 
واگذار خواهد شد.  صيدي با بيان اينكه 9 شهرك صنعتي نيز روي كاغذ 
قرار دارد، عنوان كرد: از اين تعداد هفت شهرك در وضعيت مطلوبي قرار 
دارند و اقدامات خوبي در اين زمينه انجام شده است.  اين مسئول با اشاره به 
رشد سريع اين شهرك ها ادامه داد: احتمالا چهار مورد از اين شهرك ها تا 
پايان سال جاري به بهره برداري برسد.  وي با اشاره به اينكه 13 شهرك در 
استان زنجان به مساحت يكهزار و 280 هكتار قابل واگذاري است، عنوان 
كرد: تاكنون از اين ميزان 715 هكتار واگذار شده است.  مديرعامل شركت 
شهرك هاي صنعتي استان زنجان با بيان اينكه اين ميزان زمين در قالب 
يكهزار و 373 قرارداد واگذار ش��ده است خاطرنش��ان كرد: با احداث اين 
شهرك ها زمينه اشتغال 31 هزار و 640 نفر فراهم مي شود و احداث اين 
شهرك ها 20 هزار ميليارد سرمايه را به دنبال خواهد داشت.  اين مسئول 
با اشاره به اينكه 564 واحد صنعتي در استان زنجان درحال بهره برداري 
است، اعلام كرد: با بهره برداري از اين طرح براي 8 هزار و 384 نفر اشتغال 
ايجاد مي شود.  وي صنايع فلزي، شيميايي و كاني را از جمله صنايع موجود 
در ش��هرك هاي صنعتي خواند و اضافه كرد: صناي��ع غيرفلزي، دارويي، 
نساجي، مواد سلولزي، برق و الكترونيك از ديگر صنايع موجود در استان 
زنجان است.  مديرعامل شركت شهرك هاي صنعتي استان زنجان با اشاره 
به اينكه در سال جاري براي جذب سرمايه تمهيدات خاصي در نظر گرفته 
شده اس��ت، تأكيد كرد: امسال تعداد اقساط از 10 قس��ط به 12 افزايش 
خواهد يافت و براي پرداخت اقساط در مناطق برخوردار شش ماه فرصت 
تنفس داده خواهد شد، اين ميزان در مناطق غير برخوردار تا 12 ماه نيز 
افزايش مي يابد. وي ادامه داد: مهم ترين نواقص شهرك هاي صنعتي استان 

زنجان مشكلات آب، برق، گاز و مخابرات است. 

استاناصفهاندرسهماههسالجاريباصادراتيبهارزشبيشاز
464ميليوندلاردررتبهچهارماستانهايصادراتيكشورقرار
گرفتكهنسبتبهمدتمشابهس�القبلازلحاظوزن14درصد

كاهشوازلحاظارزش18درصدافزايشداشتهاست.
مديركل گمركات اس��تان اصفهان با اعلام اين خبر گفت: در س��ه ماهه 
نخست سال جاري بالغ بر 329 قلم كالاي صادراتي به وزن بيش از 367 
ميليون و 583 هزار كيلوگرم و با ارزش بيش از 292 ميليون و 939 هزار 
دلار كالا از گمركات استان اصفهان به خارج از كشور صادر شده است كه 
نسبت به مدت مشابه س��ال قبل از لحاظ وزن 30 درصد و از لحاظ ارزش 
دو درصد كاهش داش��ته است.  اس��دالله احمدي ونهري افزود: كالاهاي 
صادراتي گمركات استان به 53 كش��ور جهان صادر شده كه كشورهاي 
عراق، افغانستان، پاكستان، تركيه و امارات مجموعاً به ميزان 90 درصد، 
بيشترين حجم صادرات را به خود اختصاص داده اند.  وي تعداد اظهارنامه 
صادراتي در سه ماهه نخست س��ال جاري را بيش از 4 هزار و 900 فقره 
ذكر و بيان كرد: عمده ترين گروه كالاهاي صادراتي در اين مدت كالاهاي 
صنعتي و شيميايي، كشاورزي و غذايي، صنايع دستي و كالاهاي معدني 
هس��تند كه محصولات آهن، فولاد، فرش ماش��يني و دس��تباف، مواد 
پتروشيمي و محصولات ش��يمي آلي مجموعاً با اختصاص 71 درصد از 
وزن و ارزش بيشترين سهم را طي اين مدت داشته است.  احمدي ونهري 
افزود: گمركات استان اصفهان در سه ماهه نخست سال جاري بالغ بر 146 
ميليارد و 700 ميليون ريال درآمد كسب و به خزانه واريز كرده است كه اين 
ميزان درآمد نسبت به مدت مشابه سال قبل 9 درصد كاهش يافته است. 

واگذاري 17 شهرك صنعتي در زنجاناصفهان، رتبه چهارم صادرات كشور

دومين پست 230/63كيلوولت شاهرود آماده بهره برداري   
دومينپست230/63كيلوولتشاهروددرتابستانامسالبهشبكه

خبرنگارجوان
  سمنان

سراسريبرقوصلميشود.
مهندس س��يدعلي اكبر صباغ، رئيس هيئت مديره و مدير عامل شركت 
برق منطقه اي س��منان با اعلام اين خبر گفت: با توجه به توس��عه منطقه به ويژه در بخش صنعت 

و كش��اورزي و پيش بيني هاي انجام شده در اين 
خصوص ش��ركت برق منطقه اي سمنان اقدام به 
احداث يك دستگاه پست برق 230/63 كيلوولت 
در شهرستان شاهرود كرد.  وي افزود: اين پست 
انتقال ب��رق كه با بي��ش از95 درصد پيش��رفت 
فيزيكي در حال احداث مي باش��د دومين پست 
230 به 63 كيلوولت ثابت شهرستان شاهرود است 
و با بهره برداري از آن علاوه بر ايجاد ظرفيت هاي 
جديد براي برق رساني به متقاضيان و مشتركين 
برق به ويژه در بخش صنعت وكشاورزي، قابليت 
اطمينان و پايداري ش��بكه ني��ز افزايش خواهد 
يافت و همچنين زيرساخت مناسبي جهت توسعه 

شهرستان و ايجاد پست هاي جديدالاحداث منطقه را فراهم خواهد نمود.   مديرعامل شركت برق 
منطقه اي سمنان گفت: پست230 كيلوولت جديد ش��اهرود در محل پست 400 كيلوولت شاهوار 
احداث شده و اين امرموجب كاهش هزينه هاي احداث اين طرح گرديده است. وي هزينه احداث اين 
پروژه را درحال حاضر 230 ميليارد ريال عنوان و اظهار اميدواري كرد با تامين تجهيزات باقي مانده، 

اين پروژه پيش از پيك مصرف برق سال جاري، به شبكه سراسري برق كشور وصل شود. 

آغاز عمليات اجرايي پل روگذر داروپخش 
همزمانباروزمليشهرداريهادرمراسميباحضورفرمانداراردبيلو

خبرنگارجوان
    اردبيل

اعضايش�ورايش�هركلنگاحداثپلروگ�ذرداروپخ�شاردبيلبا
تخصيصاعتبار110ميلياردرياليبرزمينزدهشد.

شهردار اردبيل در اين مراسم گفت: شهرداري اجراي اين پروژه را با مشاركت پيمانكار و در طراحي 
مناس��ب در اولويت كارهاي خود قرار داده و قرار 
است با 110 ميليارد ريال عملياتي شده و به اجرا 
برس��د.  صديف بدري افزود: با اجراي پل مشكل 
ترافيكي منطق��ه وحدت اردبي��ل و خيابان هاي 
همجوار برطرف ش��ده و هموطنان ساكن در اين 
منطقه مي توانند تردد راحت و ايمني را داش��ته 
باش��ند.  وي ادامه داد: اين پل به طول 380 متر 
به شكل بتن آرمه و كابل هاي پيش تنيده اجرايي 
مي شود كه در اين پل براي ترددكنندگان در محور 
دروازه آستارا مسيري مشخص شده تا به راحتي 
بتوانند ب��ا ايمني در اين مح��ور و ميدان حركت 
كنند.  شهردار اردبيل ضرورت سرعت عمل اجراي 
پيمانكار را در تكميل هر چه سريع تر اين پروژه يادآور شد و گفت: در مدت 15 ماه اين پل عملياتي 
مي شود كه در هفته دولت يا دفاع مقدس قرار است تكميل شده و در اختيار ساكنان اين منطقه قرار 
گيرد.  بدري ادامه داد: شورا و شهرداري در اجراي اين پروژه و همچنين تقاطع غيرهمسطح پيگيري  و 
تلاش هاي جدي را انجام دادند تا با تكميل رينگ كمربندي اردبيل تردد در اين محور براي هموطنان، 

مسافران و گردشگران به راحتي و با كمترين معضل ترافيكي همراه باشد. 

 ش��ايد بتوان گفت افزايش چش��مگير جمعيت 
سهند آنقدر س��ريع پيش رفت كه فراهم آوردن 
امكانات اوليه براي پاسخ به نيازهاي اين افراد به 
گردش نرسيد و حالا اين شهر با اين تعداد سكنه 
نه از امكانات درماني و بيمارستان برخوردار است 
و نه از جايي براي خريد مايحت��اج خانوارها و نه 
فضايي براي فعاليت فرهنگي و نه حتي جاده اي 
كه تردد ساكنان به شهرهاي اطراف به ويژه تبريز 
را تسهيل بخشد.   يكي از مهم ترين مشكلاتي كه 
در حال حاضر ساكنان سهند با آن روبه رو هستند 
نبود جاده اي نزديك تر بين تبريز و اين شهر جديد 
است. مسافت دور سهند از تبريز و افزايش ترافيك 
و حجم وسايل نقليه در تنها اتوبان در دسترس، 
علاوه بر اتلاف وقت ساكنان سهند باعث رشد آمار 
تصادفات روزانه در اين مسير ترانزيتي شده است. 
اين در حالي است كه قرار بود اتوبان سهند � تبريز 
بلافاصله پس از ساكن شدن اهالي در اين شهر به 

ياري سهندي ها برسد. 
سهنديهاچشمبهراهاتوبانجديد

اجراي طرح بزرگراه تبريز � س��هند به طول 22 
كيلومتر يكي از اقداماتي بود كه پس از تأسيس 
شهر جديد س��هند در س��ال 87 براي رفاه حال 
ساكنان در نظر گرفته شد. پروژه اي كه در جريان 
سفر سوم هيئت دولت سابق به استان آذربايجان 
شرقي به تصويب رسيد و با توجه به نياز مبرم به 
اين مسير، بلافاصله پس از اتمام مراحل مطالعاتي، 
كارهاي اجرايي آن آغاز ش��د. از آنجا كه از همان 
ماه هاي اوليه مكان يابي شهر س��هند، ايجاد راه 
دسترس��ي كوتاه تر بين اين شهر و تبريز در كنار 
كاستن از بار ترافيكي ديگر مسيرها در دستور كار 
مسئولان قرار داشت اجراي اين پروژه از اهميت 
ويژه اي برخوردار ش��د. اما طولي نكشيد كه گرد 
فراموش��ي بر اين طرح مهم نشس��ت و عمليات 

اجرايي كند و كندتر شد. 
قرار بود بزرگراه تبريز � س��هند در دو قطعه و به 
صورت چهار بانده به اجرا درآيد كه ساخت قطعه 
اول بزرگراه به طول هفت كيلومتر از سمت شهر 
جديد س��هند از  س��ال 89 و قطعه دوم آن با 15 
كيلومتر طول از سمت تبريز در سال 90 آغاز شد 

اما برخلاف زمان تعيين شده هنوز به بهره برداري 
نرسيده و گزارشات از ادامه روند ساخت تا حداقل 

يك سال آينده خبر مي دهد. 
اين طرح كه جزء پروژه هاي مهرماندگار به ثبت 
رس��يده، قرار بود حداكثر تا پاي��ان دولت نهم به 
بهره برداري برس��د اما پس از چهار س��ال تازه به 

50درصد پيشرفت فيزيكي رسيده است. 
اوايل س��ال جاري رئيس شوراي ش��هر سهند با 
اش��اره به اينكه از كل 500 ميليارد ريال اعتبار 
لازم براي اتمام اين پروژه براي امس��ال تنها 40 
ميليارد ري��ال اعتبار از س��وي دولت پيش بيني 
شده اس��ت، گفت: در صورت تأمين اعتبار لازم 
براي اين پروژه در كمتر از شش ماه مي توان شاهد 

بهره برداري از آن بود. 
اكبر آهكي بر تلاش معاون عمراني اس��تانداري 
آذربايجان ش��رقي براي تامين اعتبار لازم براي 
اين پروژه تأكيد كرد و گفت: شهرداري سهند نيز 
واگذاري محدوده اين مسير و شاهراه براي فروش 

و تأمين اعتبار آن را پيشنهاد داده است. 
اي��ن در حالي اس��ت كه ش��هردار س��هند زمان 
بهره برداري از اين پروژه را س��ال 94 اعلام كرد 
و گفت: 9 كيلومتر از 22 كيلومتر كل اين پروژه 

كه عمليات اح��داث آن تقريباً به اتمام رس��يده 
امسال به بهره برداري مي رس��د و بقيه پروژه نيز 
تا يك سال و نيم ديگر س��هند را به تبريز خواهد 
رس��اند. بنا به گفته بهرام روشني با توجه به قول 
نمايندگان و هماهنگي هايي كه در سطح وزارت 
راه و شهرس��ازي صورت گرفته اعتبار لازم براي 

اتمام اين پروژه تامين و اجرا مي شود. 
نامهربانيمسكنمهر

هجوم جمعيت از تبريز و شهرهاي اطراف به شهر 
جديد سهند و نياز به سرپناه و خانه، شرايطي را 
فراهم كرد تا مسكن مهر به عنوان بهترين گزينه 
براي تازه واردان اين شهر انتخاب شود. خانه هايي 
با متراژ پايين و قيمت مناس��ب كه در كمترين 
زمان ممكن به متقاضي واگذار مي شد. اما طولي 
نكشيد كه تصور ثبت نام كنندگان مسكن مهر با 
واقعيت فرسنگ ها فاصله پيدا كرد و نبود راه هاي 
مناسب ارتباطي، ضعف در ارائه خدمات آب، برق 
و گاز، فقدان مراكز درماني و بهداشتي، مدارس و 
كيفيت نامطلوب مسكن هاي ساخته شده صداي 
نارضايتي صاحبخانه هاي مسكن مهر را درآورد. 

طي كردن مسافت پنج، ش��ش كيلومتري براي 
خريد نان و روزمره ترين ني��از خانوارها، در كنار 
جاده هاي بدون آس��فالت و ص��رف هزينه هاي 
بس��يار براي رفتن به مراكز درماني تبريز و نبود 
جايي براي تفريح و سرگرمي خانواده ها نارضايتي 

ساكنان واحدهاي مسكن مهر را درآورده است. 
 با اين حال هنوز ساخت و ساز مسكن مهر براي 
رفع نياز جمعيت رو به گس��ترش س��هند ادامه 
دارد. بنا به گزارش��ات اداره كل راه و شهرسازي 
آذربايجان شرقي در مهر ماه گذشته 9هزار واحد 
مسكن مهر در سهند با آماده شدن زيرساخت ها 
به مالكان تحويل داده شد كه قرار بود اين آمار تا 
اواخر سال پيش به بيش از 22هزار واحد برسد. 
البته اظهارات ساكنان اين واحدها به خوبي گواه 
نابساماني ها و فراهم نشدن زيرساخت هاست. در 
حالي كه سال گذشته استاندار آذربايجان شرقي از 
افتتاح دو باب مدرسه، دو مسجد، پاسگاه انتظامي 
و يك مركز درماني همزمان با واحدهاي مسكن 
مهر خبر داده بود اما عملًا خبري از بهره برداري از 

اماكن مذكور نشد كه نشد!
به دليل كيفيت پايين مسكن هاي ساخته شده، 
مكان يابي نامناس��ب و نبود زيرساخت هاي لازم 
مانند آب، برق و گاز، مكان آموزشي و… بسياري 
از متقاضيان مسكن مهر س��هند نتوانسته اند در 
خانه هايش��ان ساكن ش��وند يا در صورت ساكن 

شدن با مشكلات زيادي مواجه شده اند. 
دانشآموزانسهنديدرانتظارمدرسه

تاخت و تاز بين افزايش جمعيت و ساخت و ساز 
مسكن مهر در شهر س��هند بدون در نظر گرفتن 
زيرساخت هاي اساسي و شتاب براي فراهم كردن 
امكانات، دامن آموزش و پرورش اين شهر را هم 
گرفته اس��ت. بنا بر اعلام اداره آموزش و پرورش 
شهرستان اسكو طبق آمار چهار سال متوالي در 
حوزه دانش آموزي سهند، اين شهر در چند سال 
آينده با مش��كل بزرگ كمبود مدرس��ه و نيروي 

آموزشي روبه رو خواهد شد. 
طب��ق بررس��ي هاي اداره مذك��ور در ص��ورت 
بهره برداري كامل مس��كن هاي مهر سهند، اين 
شهر با كمبود 96 مدرسه با 1183 كلاس درس 
مواجه خواهد ش��د.  عزيز آقاي��ي، مدير آموزش 
و پرورش شهرس��تان اس��كو با بي��ان اينكه آمار 
جمعيتي دانش آم��وزي در جريان چهار س��ال 
متوالي در سال 89، 3 هزار و 100 نفر بوده كه در 
سال 92 به 8هزار و 300 نفر ارتقا يافته، مي گويد: 
اين تعداد دانش آموز در 16 واحد آموزشي شهر 

جديد سهند مشغول به تحصيل هستند. 
وي مي افزايد: اگر تا شش ماهه اول سال 93 كل 
تعهدات مسكن مهر براي تحويل 35 هزار و 500 
واحد عملي شود در جريان چهار سال آينده نياز 
فضاهاي آموزشي در ش��هر جديد سهند افزايش 
پيدا خواهند كرد به ط��وري كه اگر براي هر يك 
واحد تحويلي مسكن مهر يك نفر دانش آموز در 
نظر بگيريم، يكهزار و 183 كلاس لازم خواهد بود 
كه در صورت تك شيفت بودن 98 مدرسه كمبود 
خواهيم داشت.  بنا بر گفته آقايي در حال حاضر 
از اين تعداد پنج مدرس��ه در حال احداث است و 
مابقي مشكلاتي است كه در آينده گريبانگير شهر 

جديد سهند خواهد شد. 

سال87پسازمطالعاتچندينسالهباهدفكاستنازمشكلاتجمعيتي،
اقتصادي،اجتماعيوكالبديكلانشهرتبريز،ايجادكانونجديدجمعيتو
اشتغالوفراهمكردنزمينهمناسببرايتوسعه،شهرجديدسهنددر20
كيلومتريجنوبغربيتبريزبامصوبهشورايعاليمعماريوشهرسازي
احداثشد.شهريكهبلافاصلهمقصدبسياريازساكنانتبريزشدكهبراي
بهرهمنديازآسايشورهاييازدودودموترافيكبهآنپناهبردند.بهرغم
كمبودبسياردرزيرساختهاوامكاناترفاهيروزبهروزبرتعدادخانوارهاي

آنافزودهش�دتاآنجاكهدرح�الحاضرباوج�ودكمبودف�راوانمراكز
بهداشتي�درماني،آموزش�ي،رفاهيوتفريحيبيشاز150هزارخانوار
رادرخودجايدادهاس�ت.موقعيتجغرافياييونزديكيبهمركزاستان،
داشتنآبوهوايسالم،واحدهايآپارتمانيارزانقيمتوچندينامتياز
ديگرباعثشدتاسهندروزبهروزرش�دكندوبهيكيازپرجمعيتترين
شهرهايجديدكش�ورتبديلشود.البتهش�هريكهبينرشدجمعيتو
توس�عهزيرس�اختهاوامكاناتشكوچكترينهماهنگيديدهنميشود!

اختصاص اعتبار براي عمران آبدانان  
فرماندارشهرس�تانآبدان�انازتخصيص

خبرنگارجوان
   ايلام

26ميلي�اردتوماناعتبارب�رايطرحهاي
عمرانيدرآبدانانخبرداد.

مجيد عسگري گفت: اين اعتبار در 16 طرح بين ارگان هاي دولتي توزيع 
مي شود و در تخصيص اعتبارات بودجه اجراي طرح هاي نيمه تمام در 
اولويت ق��رار دارد.  وي با بيان اينكه پروژه تون��ل كبيركوه از پروژه هاي 
بسيار مهم و استراتژيك شهرستان آبدانان است كه عمليات اجراي فاز 
دوم آن آغاز شده، طول و ارتفاع اين تونل را به ترتيب يكهزار و هشت متر 
اعلام كرد و افزود: اعتبار در نظر گرفته شده براي اين طرح 116ميليارد 
ريال است كه در صورت تخصيص به موقع، دوس��ال آينده اين تونل به 
بهره برداري خواهد رسيد.  عسگري ادامه داد: بر پايه بخشنامه هاي ابلاغي 
و پايش مس��تمر حوزه معاون راهبردي رئيس جمهوري، امسال معيار 
تخصيص اعتبارهاي فصل تملك دارايي هاي سرمايه اي، پيشرفت عملي 

طرح هاي عمراني و عملكرد اثربخش و صادقانه مديران اجرايي است. 

ايجاد منابع مالياتي جديد در البرز   
رئيسسازماناقتصادودارايياستانالبرز

خبرنگارجوان
  البرز

ازايجادمنابعمالياتيجديدكهدراقتصاد
خ�ارجازمنابعرس�ميعم�لميكنندو
درآمدهايپنهاندرقالباقتصادهايزيرزمينيدارندخبرداد.

كيومرث اميري با بيان اينكه فراواني درآمدهاي استان به سمت پايان سال 
مالي است و در سه ماهه نخست درآمدهاي استان درحداقل خود تحقق پيدا 
مي كند، گفت: در س��ال جاري با تلاش مجموع دستگاه هاي وصول كننده 
درآمد و در رأس آنها اداره كل امورمالياتي اس��تان توانسته ايم دركشورجزء 
استان هاي برتر باشيم.  وي افزود: در تلاش هستيم با تدبير استاندار و رياست 
كارگروه درآمد و تجهيز منابع استاني براي وصول درآمدهاي مالياتي از فشار 
به منابع درآمدهاي فعلي خودداري شود وحول محور شناسايي منابع مالياتي 
جديد كه در اقتصاد ما خارج از منابع رسمي عمل مي كنند و درآمدهاي پنهان 
در قالب اقتصادهاي زيرزميني دارند وارد شويم.  رئيس سازمان اقتصاد و دارايي 
البرز خاطرنش��ان كرد: اين امر در جهت اصلاح و كمك به ساختار اقتصادي 
كشور و مباحث سرمايه گذاري رسمي كمك شاخصي مي كند.  اميري افزود: 
در تلاش هستيم با شناسايي اين گروه ها وهمينطور وصول درآمد، به واحدهاي 

اقتصادي فعال در چرخه اقتصاد رسمي كشوركمك شود. 

تأسيس رصدخانه ملي در كاشان 
مجريطرحكلانرصدخانهمليدركاشان

خبرنگارجوان
   كاشان

ازتأسيساينرصدخانهوارتقايجايگاه
علميكشورخبرداد.

پروفسور منصوري با اشاره به اينكه تأسيس اين رصدخانه پيشرفت هاي 
وسيعي براي جايگاه علمي كشور به دنبال خواهد داشت ايجاد پژوهشكده 
رصدخانه ملي را براي ارائ��ه كارهاي تحقيقاتي و پژوهش��ي منجمان و 
علاقه مندان به علم نجوم لازم و ضروري دانس��ت و گفت: براي ايجاد اين 
مركز مطالعات زمين شناسي، جامعه شناسي و انجام كارهاي تحقيقاتي 
لازم است.  منصوري يادآور شد: اجراي طرح رصدخانه ملي ايران از بهمن 
سال1382 با تشكيل كميته اي به نام كارگروه رصدخانه ملي در معاونت 
پژوهشي وزارت علوم، تحقيقات و فناوري آغاز و در آبان ماه سال 1385 
اين طرح به پژوهش��گاه دانش هاي بني��ادي واگذار ش��د. اين رصدخانه 
در ارتفاع 3 هزار و 600 مت��ري قله »گرگش« در روس��تاي كامو در 80 

كيلومتري جنوب غربي شهر كاشان ساخته مي شود. 

معضل سكونتگاه هاي غيررسمي حاشيه اروميه 
60درصدسكونتگاههايموجوددر

خبرنگارجوان
  آذربايجان غربي

حاش�يهشهرس�تاناروميهنيازمند
نوسازيوبازسازيهستند.

ميرعلي محمدي، رئيس كميسيون عمران، برنامه ريزي و حمل  و نقل شوراي 
اسلامي شهر اروميه با اعلام خبر فوق گفت: پديده ساخت  سكونتگاه هاي 
غيررسمي يكي از معضلاتي است كه در حواشي شهرستان اروميه مشاهده 
مي ش��ود.  وي افزود: نبود هماهنگي بين دس��تگاه هاي اجرايي به منظور 
ساخت  و سازهاي غيرمجاز، مقابله با تخلفات ناشي از بازسازي و مرمت اين 
سكونتگاه ها و وضعيت اقتصادي نامناسب ساكنان اين مسكن ها از مهم ترين 
دلايلي بوده كه باعث تشكيل اين سكونتگاه ها شده است.  رئيس كميسيون 
عمران، برنامه ريزي و حمل  و نقل شوراي اسلامي شهر اروميه گفت: تنها راه 
مقابله با سكونتگاه هاي غيررسمي در حواشي شهرستان اروميه جلوگيري 
از ساخت  و سازهاي غيرقانوني در اين مناطق است.  محمدي اظهار داشت: 
به منظور حل مشكلات ناشي از احداث سكونتگاه هاي غيررسمي در حاشيه 
شهر اروميه، نيازمند همكاري ارگان ها و نهادهاي مرتبط به منظور حمايت، 

پيگيري و جلوگيري از تخلفات ساختماني توسط شهرداري هستيم.
رئيس كميسيون عمران، برنامه ريزي و حمل  و نقل شوراي اسلامي شهر 
اروميه افزود: به منظور جلوگيري از ساخت  و سازهاي غيرمجاز در شهرستان 
اروميه نيازمند پيگيري جدي مسئولان بوده و بايد برنامه ريزي هاي اساسي 
در اين راستا صورت گيرد.  محمدي تصريح كرد: 60 درصد ساختمان هاي 
موجود در س��كونتگاه هاي حواشي شهرس��تان اروميه نيازمند نوسازي، 

بهسازي، مقاوم سازي و زيباسازي هستند.

پيگيري استمهال وام  كشاورزان كرمان
نماين�دهم�ردمشهرس�تانهايكهن�وج،

خبرنگارجوان
  كرمان

قلعهگنج،رودبار،منوجانوفاريابدرمجلس
شوراياس�لاميازپيگيريبحثاستمهال
وامهايكشاورزاندركميتهحمايتازكشاورزانودامدارانخبرداد.
حجت الاسلام محمدرضا اميري گفت: بس��ياري از اقلام باغي و زراعي 
منطقه جنوب كرمان نه تنها در كشور بلكه در دنيا بي نظير است. همچنين 
با توجه به قابليت، ظرفيت و بهره وري بالايي كه كشاورزي در اين منطقه 
دارد با برنامه ريزي صحيح مي توان، بخش بزرگي از مواد غذايي، ميوه  ها 
و سبزي هاي سالم و ارگانيك كشور را تأمين كرد.  وي با اشاره به اينكه با 
بروز مشكل سوخت، كرايه حمل و نقل محصولات نسبت به سال گذشته 
افزايش چشمگيري پيدا كرد، افزود: به دليل سرد شدن هوا، محصولات 
برخي از مناطق همجوار مانند جنوب فارس، هرمزگان و بخشي از سيستان 
و بلوچستان به صورت همزمان با جنوب كرمان برداشت شد كه داراي 
حجم بسياري بود و موجب ضرر به كشاورزان شد.  اميري با بيان اينكه 
در منطقه جنوب كرمان حدود 600 هزار تن گوجه فرنگي برداشت شده 
است، عنوان كرد: همچنين با توجه به صادر شدن بخشي از محصولات 
منطقه به كشورهايي مانند عراق و افغانستان با همزماني انتخابات اين 
كشورها در اين بخش نيز با مشكل مواجه شديم.  اميري خاطرنشان كرد: با 
پيگيري هايي كه از طريق دفتر رياست جمهوري و وزارت جهادكشاورزي 
انجام گرفت، كميته  حمايت از كشاورزان و دامداران با حضور حدود 200 
نفر از نمايندگان مجلس شوراي اسلامي تشكيل شد.  وي ادامه داد: در 
اين كميته بحث استمهال وام هاي كشاورزان پيگيري و درخواست شد تا 

طي اين يك سال سودي به آنها تعلق نگيرد.

چين آماده سرمايه گذاري در كاشي يزد
معاوناقتصاديمدي�ركلاموراقتصاديو

خبرنگارجوان
    يزد

دارايياستانيزدازاعلامآمادگييكگروه
اقتصاديوسرمايهگذاريكشورچين،براي
سرمايهگذاريدرصنعتكاشيوس�راميكايناستانخبرداد.
محمد دهقان منش��ادي با بيان اينكه در اين رابطه نشستي با حضور 
مدير كل دفت��ر هماهنگي امور اقتص��ادي و بين الملل اس��تانداري و 
دس��ت اندركاران امور اقتصادي و س��رمايه گذاري اس��تان تشكيل و 
راه هاي جذب سرمايه گذاري اين گروه اقتصادي خارجي بررسي شد، 
گفت: در اين نشست ضمن معرفي موقعيت جغرافيايي، ظرفيت هاي 
اقتصادي استان در خصوص چگونگي انجام سرمايه گذاري، زمينه هاي 
فعاليت، ارائه تسهيلات و خدمات و تش��كيل جلسات تخصصي براي 
جذب سرمايه گذار خارجي بحث و تبادل نظر شد.  وي افزود: اين گروه 
سرمايه گذار قرار است در زمينه توليد كاشي و سراميك با كيفيت بالا و 
با استفاده از فناوري روز در استان فعاليت كند.  دهقان منشادي ادامه 
داد: از سال 85 تاكنون حدود 27ميليون دلار سرمايه گذاري خارجي 

در قالب طرح هاي مختلف در استان يزد جذب شده است. 

مريم احمدي
  گزارش يك

اگرتاششماههاولسال93كلتعهدات
مس�كنمهرب�رايتحويل35ه�زارو
500واح�دعمليش�وددرجريانچهار
سالآيندهنيازبهفضاهايآموزشيدر
شهرجديدسهندافزايشپيداخواهند
كردبهطوريكهاگ�ربرايهريكواحد
تحويليمسكنمهريكنفردانشآموز
درنظربگيريم،يكهزارو183كلاسلازم
خواهدبودك�هدرصورتتكش�يفت
بودن98مدرسهكمبودخواهيمداشت


